
PROTOKÓŁ 
z posiedzenia Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia w dniu 22 września 2020 r. 

 
I. Posiedzenie Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia odbyło się zdalnie poprzez 
platformę TEAMS MS. 
 
Zgodnie z pkt 23 Regulaminu tworzenia oraz zasady funkcjonowania Komisji Dialogu 
Obywatelskiego stanowiącego załącznik do Zarządzenia Nr 1599/2020 Prezydenta Miasta 
Krakowa z dnia 9 lipca 2020 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu tworzenia oraz zasad 
funkcjonowania Komisji Dialogu Obywatelskiego oraz decyzją Przewodniczącego KDO ds. 
Zdrowia, posiedzenie w dniu 22 września 2020 r. odbyło się zdalnie przez wykorzystanie 
narzędzi teleinformatycznych, tj. przy użyciu platformy TEAMS MS. 
 
II. Obecni  członkowie  Komisji  Dialogu  Obywatelskiego  ds.   Zdrowia  z  ramienia 
organizacji pozarządowych: 
1. Paweł Wójtowicz - MATIO Fundacja Pomocy Rodzinom i Chorym na Mukowiscydozę, 
2. Marek Lichota - Stowarzyszenie Apetyt na Życie, 
3. Alina Słowikowska - Stowarzyszenie UNICORN, 
4. Karol Hajduk - Stowarzyszenie Fraktal. 
 
III. Obecni przedstawiciele Wydziału Polityki Społecznej i Zdrowia UMK: 
1. Maria Piętak-Frączek - Kierownik Referatu ds. Zdrowia UMK, 
2. Agnieszka  Markielowska - Inspektor,  Referat  ds.  Zdrowia  w  Wydziale  Polityki 
Społecznej i Zdrowia. 
 
IV. Przyjęto następujący porządek obrad: 
1. Otwarcie spotkania. 
2. Omówienie jesiennej strategii walki z pandemią COVID-19. 
3. Przedstawienie aktualnych prac Referatu ds. Zdrowia UMK. 
4. Wolne wnioski. 
5. Zakończenie KDO. 
 
 
Przyjęto następujące ustalenia: 
 
Ad.1. Na początku spotkania, Przewodniczący Komisji Pan Paweł Wójtowicz zaproponował 
aby przedstawiciele organizacji pozarządowych wchodzących w skład KDO ds. Zdrowia 
przysyłali pocztą elektroniczną propozcyje tematów do poruszenia podczas kolejnych spotkań 
tak, aby tematy te znalazły się w agendzie kolejnego spotkania i członkowie będą mogli się  
z nimi zapoznać i przygotować do ich omówienia. Pan Paweł Wójtowicz poprosił Panią Marię 
Piętak-Frączek - Kierownika Referatu ds. Zdrowia UMK o przekazanie Panu Z-cy Dyrektora 
Wydziału Polityki Społecznej i Zdrowia sugestii, aby KDO ds. Zdrowia mogło zająć się 
opiniowaniem projektów dokumentów i uchwał. 
 
Ad.2. Pan Marek Lichota, Wieceprzewodniczący Komisji powrócił do tematu poruszonego już 
na poprzednim posiedzeniu KDO ds. Zdrowia. Oddział gastroenterologii w Szpitalu 
Uniwersyteckim nadal nie działa w związku z mianowaniem SU na szpital jednoimienny. Pani 
Maria Piętak-Frączek – Kierownik Referatu ds. Zdrowia UMK poinformowała, że nie ma już 
szpitali jednoimiennych. Decyzją Ministra Zdrowia są teraz trzy poziomy zabiezpieczenia 
szpitalnego: 



 
 
POZIOM I - stworzenie wydzielonych miejsc we wszystkich szpitalach będących w sieci szpitali 
(PSZ), umożliwiających przyjęcie pacjenta z podejrzeniem COVID-19 do czasu otrzymania 
wyniku badania. Pacjent przybywa w tym szpitalu tylko do momentu, w którym wynik tego 
badania okazałby się pozytywny. Jeśli wynik jest pozytwyny, przechodzi od II-ego poziomu. 
Poziom I w Krakowie to Szpital Narutowicza. 
 
POZIOM II - zabezpieczenie miejsc leczenia pacjentów z COVID-19 w oddziałach zakaźnych / 
obserwacyjno-zakaźnych. Poziom II to w Krakowie Szpital Żeromskiego.  
 
POZIOM III – szpital wielospecjalistyczny dla pacjentów z COVID-19. Do tych placówek będą 
trafiali pacjenci z rozpoznanym koronawirusem, którzy wymagają wysokospecjalistycznego 
leczenia. Jednak będzie można w nich udzielać świadczeń także osobom, które nie są zakażone 
koronawirusem. W Krakowie jest to były szpital jednoimienny czyli Szpital Uniwersytecki.  
 
W trakcie ustalania i weryfikacji jest kwestia tego, czy w ramach zabezpieczonej liczby łóżek 
mają być również łóżka dziecięce.  
 

Ad. 3. Pani Maria Maria Piętak-Frączek poinformowała, że Referat przygotowuje się do 
planowania budżetu na 2021 rok. Ze względu na wydatki związane z pandemią planowanie będzie 
trudniejsze niż w ubiegłych latach. Środki na konkurs są zaproponowane na poziomie 
ubiegłorocznym. W piątek 18.09.2020 r. na BIP ogłoszony został konkurs w ramach Budżetu 
Obywatelskiego dotyczący pierwszej pomocy do realizacji jeszcze w tym roku. Omówiony został 
również temat szczepień przeciwko grypie dla seniorów w wieku 65 +. Brakuje szczepionek oraz 
podmiotów leczniczych do składania ofert.   
 

Ad. 4. Pan Paweł Wójtowicz wyraził opinię, że w kontekście pandemii i działań w kierunku 
zdrowia stosowne byłoby podniesienie poprzeczki finansowej dla Referatu.  
 
Ad. 5. Kolejne spotkanie KDO ds. Zdrowia odbędzie się 24 listopada br. o godz. 10.00. 
 
Na tym zakończono posiedzenie Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia.
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